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Uitspraak Raad van State mosselvisserij 
De mosselvisserij beleeft momenteel benauwde ogenblikken. Vanouds is het een bedrijf dat 
niet alleen in Zeeland maar ook ver daarbuiten naam en faam verworven heeft. Dat hebben 
Provinciale Staten van Zeeland verwoord in een unaniem aanvaarde motie: “Met grote 
bezorgdheid hebben Provinciale Staten van Zeeland kennis genomen van de uitspraak van 
de Raad van State (…) Bij deze uitspraak werd de door het ministerie van LNV verleende 
vergunning voor de visserij op mosselzaad in het voorjaar van 2006, vernietigd.” 
 
De voorgeschiedenis 
Ook in 2004 speelde deze zaak al. Het college van gedeputeerde staten gaf toen al aan, dat  
de gevraagde vergunningen (deels) niet konden worden verleend. Tijd genoeg dus voor LNV 
om effectief te gaan handelen. Het probleem in dit dossier was toen al dat de Minister 
onderzoek had moeten laten uitvoeren.   
Staatsraad Dolman (later ook Bartel en Van Buuren) heeft de sector (in het kader van 
meerdere voorlopige voorzieningen) willen helpen en dit ook gedaan door het uitzaaien bij 
wijze van ordemaatregel toe te staan, maar heeft de Minister wel meermalen met krachtige 
taal de opdracht gegeven deze kwestie in deugdelijk onderbouwd beleid te regelen. Dolman 
was op enig moment woedend op de traagheid van LNV. Met de uitspraken van de Afdeling 
in 2004 (!) en nu werd de Minister dus afgestraft en is de sector meegezogen. 
 
Uitspraak was te verwachten 
Die uitspraak kan daarom niet als een verrassing gekomen zijn. Daar zijn in hoofdzaak twee 
redenen voor. In de eerste plaats is de minister al vele malen kritisch gemaand door de Raad 
van State om nu eindelijk eens goed werk af te leveren. Dat is tot op heden niet gebeurd. In 
de tweede plaats kon op basis van de uitspraak van het EU Hof d.d. 7 september 2004 (!) 
inzake de kokkelvisserij verwacht worden, dat de Raad van State zich in deze richting op zou 
opstellen. Het Hof oordeelde immers dat er wetenschappelijk gezien redelijkerwijs geen 
twijfel mag bestaan over de uitleg van de zgn. Vogel- en Habitatrichtlijn. Dit is Europese 
wetgeving, die Nederland moet toepassen. Saillant detail is dat Nederland bij het maken van 
die richtlijn zogezegd vooraan heeft gestaan. De Raad van State concludeert in haar 
uitspraak dan ook dat er “gebrek is aan wetenschappelijke gegevens (…).”  De aantasting 
van de natuurlijke kenmerken van het gebied wordt niet uitgesloten.  Gelet hierop heeft de 
minister van LNV onvoldoende aangetoond dat er geen schadelijke gevolgen zijn door de 
vergunde mosselvisserij. De Raad van State vernietigt de vergunning vervolgens op basis 
van de Algemene wet bestuursrecht en niet op grond van de Europese richtlijn! De minister 
heeft geen goed werk afgeleverd oordeelt de bestuursrechter en dat was niet de eerste keer. 
 
De groene leugen? 
In de PZC van 29 maart jl. bepleit mosselvisser van den Berg een breed verzet tegen ‘de 
groene leugen’. Hij vraagt zich daarbij af of  mensen nog wel lid kunnen zijn van 
natuurorganisaties, omdat zij het zouden zijn die de mosselsector het brood uit de mond 
stoten. Ik kan mij de teleurstelling best indenken, maar om zoveel dagen nadien nog een 
stok te zoeken om de hond te slaan is niet alleen onjuist maar ook onnodig kwetsend.  
 
Laten we wel zijn: waar de minister keer op keer tekort komt, is het de rol van de 
natuurbescherming om duidelijkheid te eisen. Daarbij is niemand uit op broodroof. De 



oplossing ligt in Den Haag en dat gaf ook oud LNV-minister Veerman onlangs op bezoek in 
de Staten aan. Ook hij –en wie niet-  wil de mosselvisserij behouden. Maar zo voegde hij er 
aan toe, wel binnen de (duurzame) mogelijkheden van de EU-regelgeving. 
 
De motie van de Staten was luid en duidelijk. Het zou de mosselvissers sieren zich vierkant 
achter deze motie te scharen en niet te gaan zwartepieten. Andere wegen leiden alleen maar 
tot verder lijden.  
 
Tenslotte 
De Raad van State heeft geen uitspraak gedaan over de mogelijkheden van de 
mosselvisserij binnen de  EU-regelgeving. Daarmee is de minister van LNV nog eens 
nadrukkelijk uitgenodigd om na 4 jaar (!) met een goed onderbouwd voorstel te komen. Het 
woord is nu aan de minister! 


